
Oświadczenie złożone przez senatorów 

Wadima Tyszkiewicza i Krzysztofa Kwiatkowskiego 

na 40. posiedzeniu Senatu 

w dniu 12 kwietnia 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra aktywów państwowych Jacka Sasina 

Szanowny Panie Ministrze! 

W związku z kryzysem na Ukrainie i koniecznością nakładania sankcji na Rosję, a także w trosce o ogra-

niczenie wzrostu cen gazu prosimy o odpowiedzi na poniższe pytania. 

1. Czym była podyktowana zmiana z 2020 r. warunków zakupu gazu rosyjskiego z cen uśrednionych na 

ceny bieżące? 

2. Kto podjął taką decyzję, w jakim trybie i z kim była ona konsultowana? 

3. Jaki był skutek finansowy tej zmiany? Jaka różnica sumaryczna wynika z powyższej zmiany (wolume-

ny zakupywane do chwili obecnej pomnożone przez różnice między cenami bieżącymi a uśrednionymi 

w kolejnych transakcjach zakupu)? Jak ta różnica przekłada się na ceny dla odbiorców końcowych oraz na 

wyniki spółek gazowniczych i budżet Skarbu Państwa? 

4. Na jakie cele przeznaczono 1,6 mld USD nadpłaty otrzymanej w 2020 r. przez PGNiG od Gazpromu? 

Czy nadpłata ta zmniejszyła rachunki odbiorców końcowych? 

5. Dlaczego nie zabezpieczono wahań cen gazu kontraktami terminowymi lub innymi instrumentami mi-

mo znacznego prawdopodobieństwa kryzysu energetycznego w Chinach? 

6. Jaki jest status realizacji działań zapewniających zaopatrzenie Polski w gaz oraz zabezpieczających 

przed wahaniami cen? Jak kształtowała się struktura importu w podziale na dostawców, w podziale na lata 

w ostatnich 5 latach oraz w ostatnich 12 miesiącach w podziale na miesiące? Jaki jest tryb negocjowania kon-

traktów, kto uczestniczy w negocjacjach, kto podejmuje decyzje? 

Wadim Tyszkiewicz 

Krzysztof Kwiatkowski 
 


